
 

 

 Pytanie do Komisji Europejskiej 

 

 

Temat: Apel Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w związku z masowym napływem do 

Polski zboża z Ukrainy  

 

Sejmik Województwa Świętokrzyskiego wysłał do Komisji Europejskiej apel, w którym 

wskazuje na bardzo trudną sytuację polskich producentów zbóż. Zniesienie ograniczeń w 

handlu żywnością i utworzenie korytarzy solidarnościowych ułatwiających eksport produktów 

z Ukrainy do UE doprowadziło do zachwiania na polskim rynku. 

 

Rolników zapewniano, że Polska stanie się jedynie krajem tranzytowym dla ukraińskiego 

zboża, które docelowo trafiać miało do krajów charakteryzujących się jego deficytem. 

Chodziło o utworzenie korytarzy solidarnościowych. 

W praktyce ukraińskie produkty rolne pozostają na terenie kraju. Ziarno z Ukrainy zapełniło 

magazyny skupów i firm paszowych. Ponadto, nielegalne działania podmiotów 

wykorzystujących otwarcie granicy dla ukraińskiego surowca doprowadziły do 

niekontrolowanego napływu zboża niewiadomej jakości, mieszania go ze zbożem polskim i 

wprowadzania do obrotu jako produkt pochodzenia polskiego. 

Doszło do nasycenia polskiego rynku znacznie tańszym surowcem, co powoduje trudności ze 

zbytem plonów lub zaniżaniem cen, które są na granicy opłacalności. 

 

Ponadto, wykorzystanie zboża niespełniającego minimalnych wymagań dotyczących jakości i 

norm, które obowiązują w UE, stanowi zagrożenie dla zdrowia i bezpieczeństwa 

żywnościowego konsumentów. 

 

W związku z tym: 

1. Czy Komisja analizuje wpływ napływu zboża z Ukrainy do UE na ceny w 

poszczególnych państwach, w tym Polsce? 

2. Jakie działania w związku z wyżej opisanymi problemami planuje podjąć Komisja w 

celu stabilizacji sytuacji na rynku zbóż?  

 


